
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 28. november 2018 stillet følgende 

spørgsmål nr. 216 (Alm. del) til ældreministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Astrid Krag (S). 

 

Spørgsmål nr. 216:  

”Ministeren bedes oversende en samlet redegørelse om kommunernes brug af mid-

lerne til klippekortsordningerne til hhv. hjemmehjælpsmodtagere og plejehjemsbe-

boere. Herunder bedes ministeren redegøre for, hvor stor en andel af puljemidlerne 

kommunerne har brugt til ordningerne, hvor mange penge der er tilbageført til pul-

jerne, og hvor mange kommunerne der har afskaffet eller planlægger at afskaffe ord-

ningerne. Desuden bedes ministeren vurdere, hvad der er forklaringen på, at en stor 

andel af puljemidlerne tilsyneladende ikke er anvendt, herunder svare på kritikken fra 

kommunerne om, at pengene er blevet udbetalt for sent, og at der ikke har været til-

strækkelig klarhed over, hvordan ordningen skulle udmøntes.” 

 

Svar: 

Da ministeriet til brug for min besvarelse af spørgsmålet bl.a. har behov for bidrag fra 

KL, forventer jeg at kunne svare endeligt på spørgsmålet medio januar 2019. 
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